

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်

နေ့စွဲ - ၁. ၈. ၁၀

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

စကားလုံးတိုင်းကိုမူတ်သွင်းတော်မူခြင်း (The Verbal Inspiration of Scripture)

“စကားလုံးတိုင်းကိုမူတ်သွင်းတော်မူခြင်း” ဩဝါဒသည်။ “ပြည့်ဝစွာမူတ်သွင်းတော်မူခြင်း” ဩဝါဒနှင့် နီးကပ်စွာဆက်နွယ်ပါသည်။ ဤဩဝါဒက ကျမ်းစာ၏စကားလုံးတလုံးချင်းကို ဘုရားသခင်က မူတ်သွင်းပါ သည်ဟု အထူးပြုပြောချင်ပါသည်။ ကျမ်းစာသည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော် ဖြစ်ယုံသာမကပါ။ စကား လုံး တလုံးချင်းသည်လည်း ဘုရားသခင်၏စကားတော်များဖြစ်ပါသည်။

ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်သည် သွန်သင်ချက်များနှင့် ဩဝါဒများ၌သာ မူတ်သွင်းတော်မူသည်။ သို့ သော် စကားလုံးတိုင်းနှင့်အသေးစိတ်ကိုမူ မူတ်သွင်းတော်မူခြင်း မရှိပါဟု၊ ဘုရားတရားကြည်ညိုလေဟန်နှင့် ကျမ်းစာကို မဟုတ်တမ်းတရား ပြောကြားသူများကို ဆန့်ကျင်၍ ကျွန်တော်တို့သည် ဤအမှန်တရားကို သွန် သင်ခြင်း၊ အထူးပြုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့သောသွန်သင်မှုမျိုးသည်၊ တကယ်တမ်းပြောရလျှင်၊ အဓိပ္ပါယ်မရှိ သော သွန်သင်မှုဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာ၏ သွန်သင်ချက်များနှင့် အတွေးအမြင်များကိုသာ မူတ်သွင်းတော်မူ သည်။ သို့သော် ထိုအတွေးများ၊ သွန်သင်ချက်များကို ပေါ်ပြနေသောစကားလုံးများကိုမူ မူတ်သွင်းခြင်းမရှိပါ။ မှားယွင်းနိုင်ပါသည်ဟု ပြောခြင်းသည် အတော်အဓိပ္ပါယ်မဲ့သောသွန်သင်ချက်ဖြစ်ပါသည်။

စကားလုံးတိုင်းကိုမူတ်သွင်းတော်မူသည် ဟူသောအမှန်တရားကိုယုံကြည်လျှင်၊ အင်္ဂလိပ်စကားပြော သော ယုံကြည်သူများအတွက်၊ King James Version (KJV)ကို အသုံးပြုခြင်းသည် အကောင်းဆုံးဖြစ် ကြောင်း ပို၍သဘောပေါက်နိုင်ပါသည်။ အတယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုကျမ်းစာတွင် မူရင်းဘာသာစကား(ဂရိ နှင့်ဟီဗရူး)၌ မတွေ့ရသောစကားလုံးတိုင်းကို၊ စာလုံးစောင်းဖြင့်၊ ပေါ်ပြသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့သော ကျမ်းစာမျိုးကို ခေတ်သစ်တွင် မတွေ့ရတော့ပါ။ ထိုသို့ပေါ်ပြခြင်းဖြင့်၊ မူရင်းဘာသာစကားများကို နားမလည် သောသူများအား မူရင်းနှင့်နီးစပ်သမျှနီးသောအဓိပ္ပါယ်ကို ပေါ်ပြနိုင်ပါသည်။ ဘာသာစကားတစ်ခုခုနောက်တ ခုသို့ ပြန်ဆိုသောအခါ၊ စာချောရန် အချို့သောစကားလုံးများကို မထည့်မဖြစ် ထပ်ထည့်ရလေ့ရှိပါသည်။ ထို ထပ်ထည့်သောစကားလုံးများကို၊ စာလုံးစောင်းဖြင့်၊ ပေါ်ပြသောအခါ၊ စာပတ်သူသည် ဤစကားလုံးများကို ဘာသာပြန်သူများက စာချောရန် ထပ်ထည့်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သဘောပေါက်နိုင်ပါသည်။

စကားလုံးတိုင်းအား မူတ်သွင်းတော်မူခြင်းဩဝါဒကို ကျမ်းစာမှ ကျမ်းပိုဒ်အတော်များများက သင်ပေး ပါသည်။ ဥပမာ - ဆာလံ ၁၂၆၊ သူတို့ ၃၀:၅၀ နှင့် ဗျာဒိတ် ၂၂:၁၈-၁၉ စသည့်ကျမ်းပိုဒ်များနှင့် ဘုရားသ ခင်က ထိုစကားများကိုပြောသည်။ ထိုစကားများကို ရေးစေသည်ဟု ရည်ညွှန်းသောကျမ်းပိုဒ်များဖြစ်ပါသည် (ဆာလံ ၅၀:၁၇၊ ဆာလံ ၁၁၉:၁၃၀)။

ဤအမှန်တရားနှင့်ပတ်သက်၍ ကျမ်းစာထဲတွင် မှတ်သားလောက်စရာ ဥပမာများ ရှိနေပါသည်။ အ တယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်က တကယ်ပြောသောစကားလုံးသည် အရေးကြီးသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ အချို့သောကျမ်းပိုဒ်များတွင် စကားလုံးရွေးချယ်မှုက ကြီးမားသောခြားနားမှု ဖြစ်စေကြောင်းတွေ့နိုင်ပါသည်။

အကယ်၍ ကမ္ဘာဦးကျမ်း ၁၇:၇ က “အမျိုးအနွယ်” ဟု အနည်းကိန်းကိုမသုံးဘဲ၊ “အမျိုးအနွယ်များ” ဟု အများကိန်းကိုသုံးခဲ့သည်ဆိုလျှင် ထိုကျမ်းပိုဒ်သည် သခင်ခရစ်တော်ကို ကြိုတင်ပရောပက်ပြုသောကျမ်း ပိုဒ် ဖြစ်လာနိုင်မည်မဟုတ်တော့ပါ။ (ဂလာတိ ၃:၁၆ တွင်လည်းတွေ့နိုင်ပါသည်။) ထိုကျမ်းပိုဒ်ကို ခေတ်သစ် ကျမ်းစာများက “မျိုးနွယ်ဆက်များ” ဟု ဘာသာပြန်ကြရာ၊ သခင်ခရစ်တော်လာမည့်အကြောင်း ကြိုတင်ပြော ပြချက်ဖြစ်ခြင်းသည် ပျောက်ကွယ်လျက်ရှိနေပါသည်။

တစ်ခါတရံ မှုရင်းကျမ်းစာ၏အသုံးအနှုံးများက ကျမ်းပိုဒ်ကို နားလည်ရခက်ခဲတတ်ပါသည်။ ဥပမာ - ဟေဗြဲ ၁၁:၁၁။ ထို့နောက်တွင် ကျမ်းစာက 'စာရာ'သည် "ကိုယ်ဝန်ဆောင်ရန်" ခွန်အားကိုလက်ခံရသည်ဟု ပြောထားသည်။ ထို့စကားလုံး(ကိုယ်ဝန်ဆောင်ရန်)ကို မှုရင်းဂရိဘာသာတွင် ယောက်ျားအတွက်သုံးသော စကားလုံးကို သုံးထားပါသည်။ တချို့သောနေရာများတွင် "မွေးဖွားသည်"ဟု ဘာသာပြန်ပါသည်။ ကျမ်းစာက ထို့စကားလုံးကို သုံးထားသဖြင့် ကျွန်တော်တို့၏တာဝန်မှာ ဘာကြောင့်ထိုသို့သုံးရသနည်းဟု တွေးခေါ်ရန် ဖြစ်သည်။ ထို့ကျမ်းပိုဒ်ကို ပြောင်းပစ်ရန်မဟုတ်ပါ။ (NIV)ကျမ်းစာက ထိုကျမ်းပိုဒ်ကိုပြောင်းပစ်ကာ လူတွေ သလိုပြန်ရေးပစ်ပါသည်။ (NIV)က အာဖြဟံသည် ဖခင်ဖြစ်လာရန် ခွန်အားပြန်ရသည်ဟု ဘာသာပြန်လိုက် သည်။ မှုရင်းဂရိကျမ်းစာတွင် 'အာဖြဟံ'ဆိုသောစကား လုံးဝမပါပါ။ ထိုသို့ပြောင်းပစ်ခြင်းများကို (NIV)ကျမ်း စာတွင် အမြောက်အများတွေ့ရပါသည်။ စကားလုံးတိုင်းကိုမူတ်တော်မှုခြင်းကို မယုံသောကြောင့် ထိုသို့ပြုခြင်း ဖြစ်သည်။

ထိုသို့သောဥပမာ အမြောက်အများရှိပါသည်။ ကျွန်တော်တို့အတွက် အရေးကြီးသည်မှာ ဘုရားသ ခင်က ဘာကိုပြောသနည်းဆိုသည်ကို သေချာစွာ ဂရုစိုက်ရန်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်၏ လိုရင်းအချက်ကိုသိ ဖို့ အရေးကြီးသည်ဖြစ်ရာ၊ ယေဘုယျပြောဆိုချက်ကို သိယုံလောက်နှင့် ကျေနပ်နေရမည်မဟုတ်ပါ။ ကျွန် တော်တို့သည် ဘုရားသခင်က ပြောသည်များကို သေချာစွာတိကျစွာ၊ အသေးစိတ်သိလျက် နားထောင်ဖို့ အ ရေးကြီးလှပါသည်။ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်က မိမိကိုယ်ကိုပွင့်ပြဖို့ ထိုမျှလောက်ဂရုစိုက်ကာ၊ ရေးသားသော နှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ကို စကားပြောသည်ဖြစ်ရာ၊ ဘုရားသခင်၏စကားများကို သေချာတိ ကျစွာ ဂရုတစိုက် နားထောင်၊ နာခံကာ ယုံကြည်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျမ်းစာကို ဩဂဲနစ်မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်းဖြင့်ရေးသားထားခြင်း
(The Organic Inspiration of Scriptures)

ကျမ်းစာကို လူသားများအားဖြင့် ပေးထားသည်ဆိုသည့်အမှန်တရားကို ခလုတ်တိုက်ချင်ကြသူများ ရှိနေကြပါသည်။ ထိုသို့ လူသားများဖြင့်ရေးထားလျှင် လူသားများ၏အသုံးအနှုံးများပါနေမည်။ ထို့အခါ ကျမ်း စာသည် ပြည့်စုံသော၊ ပြည့်ဝသော ဘုရားသခင်နှုတ်ကပတ်တော်ဖြစ်နိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါ။ မှားယွင်းခြင်း ကင်းသော - ဆန့်ကျင်ဖက်ဝိရောဓိများကင်းသော၊ မပြည့်စုံခြင်းများကင်းသော၊ အမှားမပါသော၊ လူသားတို့ ၏ အားနည်းချက်တစ်ခုမှ မပါသောကျမ်းစာ ဖြစ်နိုင်တော့မည်မဟုတ်ပါဟု ပြောတတ်ကြပါသည်။

ကျမ်းစာကို လူသားများအားဖြင့် ပေးထားကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ မငြင်းပါ။ သို့သော် ထိုအချက် သည် အတော်ကို အရေးမကြီးသောကိစ္စဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကျမ်းစာ (၆၆)အုပ်တွင် (၁၂)အုပ်ကို မည် သူရေးကြောင်း ကျွန်တော်တို့ မသိကြပါ။ ရေးသားသူကိုသိကြသည့် ကျမ်းစာအုပ်များသည်လည်း ဘုရားသ ခင်၏ ဩဂဲနစ်မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်းဖြင့် ရေးသားထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဩဂဲနစ်မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်း (Organic Inspiration)ဆိုသည်မှာ မည်သည့်ကျမ်းစာအုပ်ကိုမျှ မရေး သားခင်ကပင် ကျမ်းစာကိုရေးသားသည့် မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်းသည် စတင်နေခဲ့ပါသည်ဟု ပြောလိုခြင်းဖြစ် သည်။ ဥပမာအနေနှင့် 'ဒေသနာကျမ်း'ကို ကြည့်ပါမည်။ ဩဂဲနစ်မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်းဆိုသည်မှာ ဘုရားသ ခင်သည် ရှောလမုန်အား ဒေသနာကျမ်းကို ရေးရန် လှုံ့စော်မှုကိုပေးသည်အချိန်မှသာ မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်း စတင်သည်မဟုတ်(၂ပေ ၁:၂၁)။ ရှောလမုန်က ထိုကျမ်းကို ရေးသားဖို့ရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေ၊ ပတ်ဝန်း ကျင်အဖြစ်အပျက်များ အားလုံးကို ဘုရားသခင်က ပြင်ဆင်ပေးပါသည်။ ရှောလမုန်ကိုပင် ရေးသားသူဖြစ်ဖို့ ပြင်ဆင်ပေးတော်မူသည်။

ဘုရားသခင်သည် ဒေသနာကျမ်းကိုရေးသားဖို့ရန်၊ မရေးသားခင် နှစ်ပေါင်း ရာချီ၍၊ ထောင်ချီ၍ မှုတ်သွင်းတော်မူခြင်းကို စတင်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ထိုကျမ်းစာအုပ်ကိုရေးသားဖို့ရန် သမိုင်းကို ကြို တင်ပြင်ဆင်တော်မူသဖြင့် အစွဲရေးနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပျက်နေသမျှ၊ ပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံများတွင် ဖြစ်ပျက်သမျှအ ကြောင်းအရာများသည်၊ ရှောလမုန်ထို့စာအုပ်ကိုရေးသားချိန်တွင် တွေ့ရသည့်ပုံစံအတိုင်းဖြစ်နေစေတော်မူပါ

သည်။ ဒေသနာကျမ်းအား မှတ်သွင်းတော်မူခြင်းကို ဘုရားသခင်သည် နှစ်ပေါင်းရာချီ၍ စတင်တော်မူခဲ့ပါသည်။ ပထမ သူသည် ဂျူးနိုင်ငံကိုတည်ထောင်ပါသည်။ အစ္စရေး(၁၂)နှစ်ကို ရှိစေတော်မူသည်။ ထို့ထဲမှ တနှစ်ကို ယူဒေအနွယ်ဖြစ်စေသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ထိုအနွယ်ထဲ၌ ယေရှုတို့မိသားစုကိုရှိစေတော်မူသည်။ ဒါဝိတ်မင်း နန်းတက်၍၊ ဒါဝိတ်မင်းဆက်ကိုတည်ထောင်ခြင်းသည် ထိုစာအုပ်ကိုရေးသားရန် ဘုရားသခင်က ပြင်ဆင်နေတော်မူခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ဒါဝိတ်နောက်တွင် ဧရာလမုန်သည် ဘုရင်ဖြစ်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဒါဝိတ်သည် ဗေသရေတ ဆိုသော လှပသည့်အမျိုးသမီး ရေချိုးနေသည်ကိုမြင်ခြင်း၊ သူမနှင့် ပေါက်ပြန်ခြင်း၊ ဗေသရေတကို မိဖယားတင်မြောက်နိုင်ရန် သူမ၏ယောက်ျားကို တိုက်ပွဲတွင် ကျဆုံးရန်ကြံစည်ခြင်း စသည်တို့သည်ပင် ထိုစာအုပ်ရေးသားဖို့ ဘုရားသခင်၏ ပြင်ဆင်နေခြင်းတွင် ပါဝင်ကြပါသည်။ (ဧရာလမုန်သည် မိဖယား ဗာသရေတမှ မွေးဖွားလာသော မင်းသားတပါး ဖြစ်ပါသည်။)

ဘုရားသခင်သည် ဧရာလမုန်၏ဘဝတလျှောက် တွေ့ကြုံရမည်များကို စီစဉ်တော်မူသဖြင့် သူသည် သခင်ယေရှုမှလွဲ၍၊ ရှိသမျှလူသားတို့ထဲတွင် ပညာအရှိဆုံးသူ ဖြစ်လာယုံသာမကပါ။ ကြီးမားသော အပြစ်များထဲသို့ ကျဆုံးရသူတယောက်လည်း ဖြစ်လာပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ဒေသနာကျမ်းကို ရေးသားချိန်ရောက်သောအခါ၊ ထိုစာအုပ်သည် ဧရာလမုန်မင်းကြီး၏ နောင်တသံဝေဂရခြင်းမှတ်တမ်း၊ ဘုရားသခင်မရှိသောဘဝ၏ အချဉ်းအနိုးဖြစ်ရခြင်းမှတ်တမ်းတခု ဖြစ်လာပါသည်။

နောက်ဆုံးတွင် ဩဂဲနစ်မှတ်သွင်းတော်မူခြင်းဩဝါဒက ကျွန်တော်တို့ကို ဘုရားသခင်၏ ထာဝရအကြံအစဉ်တော်ထဲသို့ ခေါ်သွားပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်၏ အစိုးရတော်မူသော ကြိုတင်ခွဲခွဲမှတ်သားခြင်းမရှိဘဲ၊ သူ၏ အစိုးရသော၊ ခုခံခြေပြတ်၍မရသော တန်ခိုးတော်အားဖြင့် ဖြစ်လာစေခြင်း မရှိဘဲနှင့် ဖြစ်ပျက်သောအဖြစ်အပျက် တခုတလေမှ၊ ဤကျယ်ပြန့်လှသောကမ္ဘာကြီးထဲတွင် ဖြစ်ပျက်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ခြင်း မရှိပါ။ မိမိတို့၏ကယ်တင်ခြင်းကို ဘုရားသခင်၏ ထာဝရအမိန့်တော်ဖြတ်၍ ခြေရာကောက်မိ သူတို့သည်၊ မိမိတို့ကိုယ်ကို ကယ်တင်ခြင်းရအောင် လှုပ်နှိုင်သူများဟု ဘယ်တော့မှမပြောသလို၊ ဧရာလမုန်သည်လည်း ဒေသနာကျမ်းကို ရေးသူအစစ်သည် သူသာဖြစ်ပါသည်ဟု ဘယ်တော့မှမပြောနိုင်ပါ။ သူသည် ထိုစာအုပ်တွင် မိမိ၏အတွေ့အကြုံများကို မိမိ၏စကားများနှင့် ရေးသားနေသည်ဖြစ်သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်က သူ့ကိုတွေ့စေသော အတွေ့အကြုံများကိုသာ ပြန်ရေးနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ကယ်တင်ခြင်းရကြချိန်တွင် နောင်တရခြင်း၊ ယုံကြည်ခြင်း၊ နာခံခြင်း စသည်တို့ကို ကျွန်တော်တို့ထံ၌ ဖြစ်စေသူသည် ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင် ဖြစ်သလိုမျိုး ဖြစ်ပါသည်။ ထာဝရကာလမှပင် အမိန့်တော်များကိုချမှတ်သူ၊ အစိုးရတော်မူသောဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ဝိညာဉ်တော်သည်သာ အသက်ရှင်သောနှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် ကျွန်တော်တို့၏ကယ်တင်ခြင်းကို ပြုလုပ်ပေးသူဖြစ်ပါသည်။ ထို့အတူ ကယ်တင်ခြင်းကို ကျွန်တော်တို့သိလာအောင် ပြုလုပ်ပေးကြသော ကျမ်းစာများကို ရေးသားပေးသူသည်လည်း ဘုရားသခင်သာ ဖြစ်တော်မူပါသည်။ ကြီးမြတ်လှသောဘုရားသခင် ဖြစ်တော်မူသည်။ အံ့ဩစရာကောင်းလှသော ကျမ်းစာအုပ် ဖြစ်ပါတော့သည်။

မမှားနိုင်သောကျမ်းစာ (The Infallibility of Scripture)

ကျမ်းစာသည် ဘုရားသခင်နှုတ်ကပတ်တော်ဖြစ်သောကြောင့် ပြည့်စုံပါသည်။ ကျမ်းစာထဲတွင်အမှားကိုရှာဖွေခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကို အမှားရှာခြင်းဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာကို မှားနိုင်သည်ဟုလက်ခံခြင်းသည်၊ ဘုရားသခင်၏ မပြောင်းလဲနိုင်ခြင်း၊ အစိုးရတော်မူခြင်းတို့ကို ငြင်းပယ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ယော ၁၀:၃၅က ကျမ်းစာ၏မမှားနိုင်ခြင်းကို ရှင်းစွာသင်ပေးပါသည်။ ထို့ကျမ်းပိုဒ်တွင် သခင်ယေရှုက “ကျမ်းစာသည် မကျိုးပြတ်နိုင်”(The scripture cannot be broken.)ဟု ပြောပါသည်။ ထို့နေရာတွင် သခင်ယေရှုက “ကျမ်းစာများ”ဟု အမှားကိန်းကို မသုံးဘဲ၊ “ကျမ်းစာ”ဟု အနက်ကိန်းကို သုံးလျက်၊ ကျမ်းစာသည် တခုတည်း(သည့်)ဖြစ်ကြောင်း ပြောပြနေပါသည်။ ကျမ်းစာအား လူအများကို အသုံးပြုလျက်၊ မတူညီသောအချိန်အပိုင်းအခြားများ၌ ပေးထားသည်ဖြစ်သော်လည်း၊ တခုတည်းသော နှုတ်ကပတ်တော်ဖြစ်ကြောင်း

ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာသည် တစ်စုတည်းဖြစ်သဖြင့်၊ မည်သည့်အပိုင်းကိုဖြစ်စေ ပျက်ဆီးရန် ကြိုးစားခြင်းသည် တစ်စုလုံးကိုပျက်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

ဤနေရာတွင် စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းသည်မှာ သခင်ယေရှုက ကျမ်းစာကို မပျက်ဆီးရဟု ပြောနေယုံသာ မကဘဲ၊ ကျမ်းစာသည် မကျိုးပြတ်(မပျက်ဆီး)နိုင်ဟု ပြောနေခြင်းကို ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာထဲ၌ အမှားများပါသည်ဟု လူ့ဆိုးတို့၏ရှာဖွေခြင်း၊ ကျမ်းစာကို ပစ်ပယ်ရန် ကြိုးစားခြင်းမှန်သမျှသည် အချည်းနှီးသာ ဖြစ်သည်ဟု သခင်ယေရှုက ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာ၌ အမှားရှာနေကြသူများသည်၊ ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ဘိသိတ်ပေးခြင်းခံရသူ(သခင်ယေရှု)တို့ကို ဆန့်ကျင်ရန် ကြံစည်နေကြသူများသာဖြစ်ကြပါသည်။ သူတို့ကို ကောင်းကင်ဘုံတွင် ခံနေတော်မူသောသူသည် လှောင်ရယ်ရီမည်ဖြစ်သည် (ဆာလံ ၂၂-၄)။ ထို့သို့ ကြိုးစားကြသူများသည် သူတို့ပျက်ဆီးချင်သော ကျမ်းစာကမပျက်ဆီးဘဲ သူတို့သာလျှင် ဘုရားသခင်အမျက်တော်အောက်တွင် ဘဝပျက်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ယော ၁၀:၃၅နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အကြောင်းအရာများသည်လည်း အရေးကြီးပါသည်။ ထိုနေရာတွင် သခင်ယေရှုက သူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း ဓမ္မဟောင်းကျမ်းစာကို ကိုးကား၍ ပြောပြနေခြင်းဖြစ်သည်။ သူရည်ညွှန်းသည်မှာ မြေကြီးပေါ်မှခေါင်းဆောင်များကို ဘုရားများဟုခေါ်သော ဆာလံ ၈၂၆ ကိုဖြစ်သည်။ သခင်ယေရှုပြောနေသည်မှာ လူသားခေါင်းဆောင်များကိုပင် ဘုရားများဟု ခေါ်နေကြရာ၊ သူကဲ့သို့သော ဓမ္မည်းတော်ဘုရား၏ စေလွှတ်ခြင်းခံရသူ၊ သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သူက မိမိကိုယ်ကို “ဘုရားသားတော်”ဟု ခေါ်သည့်အခါ၊ ဘုရားနာမကို ရှုတ်ချသူဟု မစွတ်စွဲသင့်ကြောင်း ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့သို့ လူသားခေါင်းဆောင်များကို ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားများဟု ခေါ်ကြမည်မဟုတ်ပါ။ ကျမ်းစာက ထိုသို့ခေါ်ထားသော ကြောင့်သာ ခေါ်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ ကျမ်းစာပြောနေသောအခါ၌ပင် နားလည်ရမိပါသည်။ သခင်ယေရှုပြောသည်မှာ ကျမ်းစာက ထိုသို့ပြော၍ မှန်နေသည်။ ထိုသို့ပြောခြင်းသည် မမှားနိုင် အတယ်ကြောင့်ဆိုသော ကျမ်းစာထဲ၌ တွေ့နေရ၍ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သခင်ယေရှုပြောသော ‘ကျမ်းစာသည် မကျိုးပြတ်နိုင်’ ဆိုသောအချက်ကို အမြဲသတိရကြလျက်၊ ကျမ်းစာကို ကိုးကား၍ မှန်ကြောင်းပြောရပါမည်။

သခင်ယေရှုက ထိုနေရာတွင် ဆာလံ(၈၂)ကို ပညတ်တော်ဟုခေါ်နေခြင်းသည် အဓိပ္ပာယ်ရှိပါသည်။ သူ့ဆိုလိုသည်မှာ ကျမ်းစာအားလုံးသည် မမှားနိုင်သော ဘုရားသခင်နှင့်နှုတ်ကပတ်တော် ဖြစ်နေသောကြောင့်၊ ကျမ်းစာသည် ကျွန်တော်တို့ဘဝများအတွက် ဘုရားသခင်၏ဥပဒေများ ဖြစ်ကြပါသည်။ ကျမ်းစာထဲတွင် ကျွန်တော်တို့အတွက် ဘုရားသခင်၏အလိုတော် မဟုတ်သောအရာ တစ်ခုမှမရှိပါ။ ကျွန်တော်တို့ဘဝအတွက် လိုအပ်သော အကြံပြုချက်တစ်ခုမကျန်ကို ကျမ်းစာထဲတွင်တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သမိုင်း၊ ကဗျာ၊ ပရောဖက်ပြုချက်များ၊ ပေးစာများ - ကျမ်းစာရှိသမျှသည် ကျွန်တော်တို့အတွက် ဘုရားသခင်ဥပဒေများဖြစ်ပါသည်။ ထိုအချက်သည် အရေးကြီးဆုံးအချက်ဖြစ်ပါသည်။ ကျမ်းစာသည် အမှားမပါပါ။ မမှားယွင်းပါဟု ပြောနေယုံနှင့် မလုံလောက်ပါ။ ကျမ်းစာရှေ့တွင် ဦးညွတ်ကြရပါမည်။ ကျမ်းစာ၏သွန်သင်ချက် တစ်ခုမကျန်ကို နားထောင် နာခံရပါမည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ ဆန္ဒရှိသော၊ နာခံသော အစေခံများကဲ့သို့ ကျမ်းစာ၏ သွန်သင်ချက်တို့ကို လက်ခံကြရပါမည်။ ထိုသို့မဟုတ်လျှင်၊ ကျမ်းစာကို ဘုရားသခင်ကမူတ်သွင်းတော်မူသည်၊ မှားယွင်းခြင်းမရှိဟု ဝန်ခံနေကြခြင်းများသည် အပေါ်ယံဟန်ဆောင်ခြင်းများသာ ဖြစ်နေကြပါမည်။

သင်သည် ကျမ်းစာမမှားယွင်းနိုင်ပါဟု ယုံကြည်ပါသလား? ယုံပါသည်ဟုဆိုလျှင် မိမိကိုယ်ကို ဤမေးခွန်းမေးကြည့်ပါ။ ကျမ်းစာသည် ငါယုံသမျှ၊ ငါလှုပ်သမျှ အရာတိုင်းအတွက် ဥပဒေပညတ် ဖြစ်ပါသလား???

ဗျာဒိတ်ကျမ်းကိုဖွင့်ဟကြည့်ခြင်း

- ၁ - ကာလမကြာမမြင့်မီ ဖြစ်ရမည့်အမှုအရာများကို ယေရှုခရစ်သည် မိမိအစေခံကျွန်တို့အား ပြစေခြင်းငှာ၊ ဘုရားသခင် ပေးအပ်တော်မူသော ထိုသခင်၏ဗျာဒိတ်တော်ကို ဆိုပေအံ့။ ထိုသခင်သည် မိမိကောင်းကင်တမန်ကို စေလွှတ်၍၊ မိမိအစေခံကျွန်ယောဟန်အား ဗျာဒိတ်တော်အရိပ်ကို ပြတော် မူ၏။
- ၂ - ယောဟန်သည်လည်း ဘုရားသခင်၏နှုတ်ပတ်တော်နှင့် ယေရှု၏သက်သေခံတော်မူချက်ကို၊ မြင် သမျှအ တိုင်း သက်သေခံ၏။
- ၃ - ကာလအချိန်ရောက်လှန်းပြီဖြစ်၍၊ ဤအနာဂတ္တိကျမ်းစကားကို ကြည့်ရှုပတ်ရွတ်နားထောင် ၍၊ ရေးထားသမျှတို့ကို စောင့်ရှောက်သောသူတို့သည် မင်္ဂလာရှိကြ၏။

- က။ ဤကျမ်းပိုဒ်များက အောက်ပါတို့ကိုပြောပြပါသည်။
- ၁။ ဗျာဒိတ်ကျမ်း၏ ပုံပန်းသဏ္ဍာန်နှင့် ၎င်းအထဲတွင် ပါဝင်သောအကြောင်းအရာများ ဖြစ်သည်။
- ၂။ ဗျာဒိတ်ကျမ်းအား ကျွန်တော်တို့ထံ ပေးထားသောနည်းလမ်းကို ပြောပြသည်။
- ၃။ ဗျာဒိတ်ကျမ်းကို လက်ခံရရှိသူများ၊ ဖတ်ရှုလိုက်နာသူများ၏ မင်္ဂလာရှိပုံကို ဖော်ပြသည်။

၁။ အဝယ်(၁)က “သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ဗျာဒိတ်တော်”ဟု ပြောထားပါသည်။ ‘ဗျာဒိတ်’(Revelation)ဆို သည့်စကားလုံးကို ‘အပေါ်ခလုစန္ဒ’ဟု ဂရိဘာသာဖြင့်ခေါ်ပါသည်။ အဓိပ္ပါယ်မှာ မမြင်ရအောင် ကွယ်ထား သည့်အရာကို မြင်နိုင်ရန် ထုတ်ပြခြင်း၊ ဖော်ပြခြင်း၊ ဖုံးထားသောအရာကို ဖယ်လိုက်ခြင်း အပြုအမူဟူ၍ဖြစ် သည်။ ကျမ်းစာထဲတွင်အသုံးပြုသောသော ဗျာဒိတ်ဆိုသည့် စကားလုံး၏အဓိပ္ပါယ်မှာ ဘုရားသခင်နှင့် နှိုင်း နှိုင်းတော်၏လျှို့ဝှက်နက်နဲသောအကြောင်းအရာများကို ဖော်ပြသည်ဟူ၍ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအရာများသည် “လူ သားတို့မှတ်စီဖြင့် မမြင်ဘူးသော၊ နားဖြင့်မကြားဘူးသော၊ စိတ်နှလုံးထဲမှ မတွေ့မိဘူးသောအရာများ”ဖြစ် ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ‘သခင်ခရစ်တော်၏ဗျာဒိတ်တော်’၏အဓိပ္ပါယ်မှာ-

- ၁။ ထိုဗျာဒိတ်တော်ကို ရေးသားသူသည် သခင်ယေရှုကိုယ်တိုင်ဖြစ်သည်။ (သို့)
- ၂။ ထိုဗျာဒိတ်ကျမ်း၏အဓိကဇာတ်လိုက်သည် သခင်ယေရှုဖြစ်သည်။ ဗျာဒိတ်ကျမ်းက သခင်ယေရှုကို ဖွင့်ပြ နေသည်။ ဤအဓိပ္ပါယ်နှင့်စတင် ကျွန်တော်တို့သည် ဒုတိယဖွင့်ဆိုချက်ကို သဘောကျကြပါသည်။ အဘယ် ကြောင့်ဆိုသော်-

- (က) အခြားသောကျမ်းစာပိုဒ်များကလည်း ထိုသို့ပင်ရေးထားကြသည်။ ၁ကော ၁:၇၊ ၂သက် ၁:၇၊ ၁ပေ ၁:၇၊ ရော ၂:၅၊ ၈:၁၉။
- (ခ) ဗျာဒိတ်ဖွင့်ပြချက်အားလုံးကို ပြုလုပ်သူသည် ခရစ်တော်မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်ဖြစ်သည်။ ဤနေရာတွင် လည်း ဘုရားသခင်က ဗျာဒိတ်တော်ကို ခရစ်တော်ထံ ပေးတော်မူခြင်းဖြစ်သည်။
- (ဂ) ဗျာဒိတ်ကျမ်းထဲတွင်၊ သခင်ခရစ်တော်သည် ဤခေတ်တလျှောက်လုံး လာနေသည့်အနေနှင့်၎င်း၊ ‘မကြာ မီဖြစ်ရမည့် အမှုအရာများ’အားဖြင့်၎င်း လာလျှက်နေကြောင်း၊ နောက်ဆုံးတွင် ဘုန်းအသေရေပြည့်ဝစွာ ရောက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်တို့အားဖြင့်၊ သခင်ခရစ်တော်၏ ဗျာဒိတ်တော်ကို တွေ့ကြရပါသည်။

သတိပြုရမည့်အချက်များ၊-

ဗျာဒိတ်ကျမ်းကို မှန်ကန်စွာအနက်ဖွင့်ဖို့ရန် အရေးအကြီးဆုံးမှတ်ထားရမည့်အချက်မှာ ဗျာဒိတ်ကျမ်း စာအုပ်သည် သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ ဗျာဒိတ်ဖွင့်ပြချက်ဖြစ်ကြောင်းကို ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့၏ စပ်စု ချင်သော စိတ်ဆန္ဒကိုကျေနပ်စေဖို့ ရေးထားသည်မဟုတ်ပါ။ ဒီကမ္ဘာကြီးတွင် နောက်ဘာဖြစ်လာမည်ဆိုသည် ကိုသိဖို့ အဓိကမကျပါ။ ဗျာဒိတ်ကျမ်းက ကျွန်တော်တို့ကို ပြောနေသည်မှာ ဖြစ်ပျက်သမျှ အရာစပ်သိမ်းကို သခင်ခရစ်တော်၏ ပြန်လာတော်မူခြင်းရှုထောင့်မှ ကြည့်မြင်တတ်ရန်ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်နှင့်နှိုင်းတော်၏ နက်နဲခြင်းရှုထောင့်မှနေ၍ အရာစပ်သိမ်းကို ကြည့်မြင်တတ်ဖို့ဖြစ်ပါသည်။

“ဘုရားသခင်ပေးအပ်တော်မူသော ထိုသခင်၏ဗျာဒိတ်တော်”ဟုပြောသဖြင့် ဘုရားသခင်သည် ဗျာ ဒိတ်ကျမ်းကို ရေးသားသူဖြစ်သည်။ သခင်ခရစ်တော်သည် သူ၏လူသားဇာတိအားဖြင့် ထိုဗျာဒိတ်ကို ကြား

ဝင်လက်ခံပေးသူ ဖြစ်ပါသည်။ သူ၏ဘုရားဖြစ်ခြင်း-လူသားဖြစ်တော်မူခြင်းဇာတိတော်အားဖြင့် ဘုရားသခင် ထံမှ ဗျာဒိတ်တော်ကို တို့က်ရိုက် လက်ခံနိုင်ပါသည်။ ယော ၅:၁၉-၂၀၊ ၇:၁၆၊ ၈:၂၈။

“ကာလမကြာမီ ဖြစ်ရမည့်အမှုအရာများကို ယေရှုခရစ်သည် မိမိအစေခံကျွန်ုပ်တို့ကို ပြစေခြင်း ငှာ” ဤစာပိုဒ်က ဗျာဒိတ်တော်ကို သခင်ခရစ်တော်ထံ ပေးအပ်ရသည့်ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောပြပါ သည်။ “မိမိအစေခံကျွန်များ” ဆိုသည်မှာ ယုံကြည်သူအားလုံးကို ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၁ပေ ၂:၁၆၊ ဗျာ ၂:၂၀၊ ၇:၃၊ ၁၉:၂၊ ၂၂:၃။ “ကာလမကြာမီ” ဆိုသည်မှာ အလျင်အမြန်၊ မြန်မြန် ဟုပြောလိုခြင်းဖြစ်သည်။ သခင်ဘုရားသည် အလျင်အမြန်လာနေပါသည်။ “ဖြစ်ရမည့်အမှုအရာများ” ဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်၏ အကြံအစည်တော်မှ ဆုံးဖြတ်ထားသောအရာများ ဖြစ်ကိုဖြစ်လာမည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဖြစ်လာမည့်အရာများ၏ နိဂုံးရည်ရွယ်ချက်သည် ဘုန်းကျက်သရေနှင့်ပြည့်ဝသော သခင်ဘုရား၏နိုင်ငံတော် ဖြစ်သည်။ ထိုသို့မဖြစ်ရန် ဘာကမှ မတားနိုင်ပါ။

“ထိုသခင်သည် မိမိကောင်းကင်တမန်ကိုခေလွှတ်၍၊ မိမိအစေခံကျွန်ယောဟန်အား ဗျာဒိတ်တော် အရိပ်ကို ပြတော်မူ၏။” ကောင်းကင်တမန်များကို ဗျာဒိတ်တော်အားယူဆောင်ရန် အသုံးပြုလေ့ရှိပါသည်။ တမန် ၇:၅၃၊ ဂလာတီ ၃:၁၉၊ ဗျာ ၂၂:၆။ “ဗျာဒိတ်တော်အရိပ်”ဟုပြောသည်မှာ ဗျာဒိတ်ကျမ်းကိုပေးသည့်ပုံစံ၊ နိမိတ်ပုံများ၊ ပုံဆောင်ချက်များကို ရည်ညွှန်းနေပါသည်။ ယောဟန်ဆိုသည်မှာ မည်သူနည်း? အချို့က တမန်တော်ယောဟန်ဟုပြောကြသည်။ အချို့က မဟုတ်ပါဟုငြင်းကြသည်။ အချို့က ဤကျမ်းကို ယေရှုလင်မြို့မပျက်ခင်ရေးသည်ဟု ပြောကြသည်။ အချို့က အေဒီ ၉၅ ဝန်းကျင်တွင်ရေးကြသည်ဟုပြောကြသည်။ ကျွန်တော်တို့က တမန်တော်ယောဟန်ကရေးသည်ဟု လက်ခံကြပါသည်။ သို့သော် ဤကိစ္စသည် သိပ်အရေးမကြီးပါ။

အငယ်(၂)က ယောဟန်၏တမန်တော်ဖြစ်ခြင်းအကြောင်းကိုပြောပြပါသည်။ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်နှင့် ယေရှုခရစ်၏သက်သေခံတော်မူချက်ဆိုသည်မှာ ဤဗျာဒိတ်ကျမ်းထဲတွင်ပါဝင်သောအရာများကို ရည်ညွှန်းခြင်းဖြစ်သည်။ “မြင်သမျှအတိုင်း”ဟုပြောထားသဖြင့် ဗျာဒိတ်ကျမ်းပါ အကြောင်းအရာများကို ယောဟန်အား ပြသခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ပြသသဖြင့် သူတွေ့သည်များကို နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်မှတ်တမ်းတင်ခြင်းဖြစ်သည်။ မည်သည့်အချိန်တွင် ပြန်မှတ်တမ်းတင်ရေးသားသည်ကို ပြော၍မရပါ။

အငယ်(၃) “ပတ်သောသူ”ဟုပြောသည့်အခါ၊ အနည်းကိန်းကိုသုံးထားသဖြင့် အသင်းတော်တွင် ပတ်ပြုသူကို ရည်ညွှန်းပါသည်။ “နားထောင်သောသူ”ဟုပြောသည့်အခါ အများကိန်းကိုသုံးသဖြင့်၊ ကြားနာကြသော အသင်းသူ/သားများကို ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။ “စောင့်ရှောက်သောသူ” ဆိုသည်မှာ စိတ်နှလုံးထဲထားယုံမက၊ နာခံခြင်းလည်း ပါပါသည်။ ‘မင်္ဂလာရှိ၏’ဆိုသည်မှာ၊ ဘုရားသခင်နိုင်ငံတော်၏ဘုန်းအသရေကို အဆုံးသတ်တွင် ခံစားရမည် ဆိုယုံသာမကပါ။ ယနေ့ချိန် အဆင်မပြေမှုများ၊ ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းများ၊ နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခံရခြင်းများ တွေ့ရသောအခါတွင်လည်း၊ ဤဗျာဒိတ်ကျမ်းက ပြောပြသည်များကို လိုက်နာစောင့်ရှောက်သူသည် မျှော်လင့်ချက်အပြည့်နှင့် စိတ်ခြမ်းဖြေနှစ်သိမ့်မှုရလျက် သက်တောင့်သက်သာ နေထိုင်နိုင်ခြင်းကိုလည်း ပြောနေပါသည်။ (နောက်တပတ်ဆက်မည်)